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El PSM-EN negociarà en el si del Pacte que els Pressuposts de
2011 no redueixin les inversions en serveis públics i en l'economia
productiva
 

El secretari general del PSM-Entesa Nacionalista i portaveu del BLOC-PSM-Verds, Biel Barceló, ha fer saber avui que els
Pressuposts de la CAIB per a 2011 no compten encara amb el consens dels grups polítics del Pacte (PSIB-PSOE i
BLOC-PSM-Verds).

Barceló ha afirmat que l'esborrany de Pressuposts presentat pel PSOE inclou una reducció significativa de les assignacions a
serveis públics (educació, sanitat, serveis socials, transport públic...) i al suport a l'economia productiva (innovació, indústria,
agricultura...). El líder nacionalista ha avançat que aquest esborrany no comptarà amb el suport del BLOC: "el PSOE no pot
pretendre aprovar uns comptes que ofegarien la nostra economia i afectarien negativament als serveis públics bàsics,
justament en temps de crisi".

Biel Barceló ha avançat que el PSM-EN, a través del BLOC, negociarà en el si del Pacte que els Pressuposts per a l'any
vinent incloguin les prioritats polítiques defensades pels nacionalistes, i no redueixin les partides destinades a serveis públics
i a l'economia productiva.

El secretari general del PSM-EN ha recordat que malgrat l'espoli fiscal a què les Illes Balears són sotmeses per part de l'Estat,
i malgrat la situació de dèficit públic i de crisi econòmica, l'Administració balear ha de fer un esforç per presentar uns
comptes que responguin a les necessitats dels ciutadans d'aquest país. Per a la qual cosa s'haurà de plantejar la necessitat
d'incrementar els ingressos a través de l'augment de la pressió fiscal a les rendes més altes (de més de 120.000 euros) o de la
fiscalitat ecològica.

"El Govern ha de presentar uns Pressuposts atenent a les prioritats d'un Govern progressista i centrat en aquest país. En
arribar al Parlament, ja es negociaria amb l'oposició per mirar de treure'ls endavant i, si no pot ser, s'haurà de contemplar la
possibilitat de prorrogar els d'enguany", ha explicat Barceló.
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El PSM-EN aposta per incrementar els pressuposts d'Educació i
assenyala el cinisme de Gabilondo
 

  

El PSM-Entesa Nacionalista considera que les inversions en matèria educativa no només s'han de mantenir, sinó que s'han
d'augmentar tot el possible per garantir els estàndards de qualitat de l’educació a les Balears. Això sol pot ser possible a
través d’uns pressuposts que contemplin aquestes prioritats, i per tant, els nacionalistes confien que la  Conselleria
d’Educació tingui un plantejament valent en aquest sentit per negociar uns pressuposts per a l’any 2011 que permetin
garantir un nivell alt de qualitat en l’educació.

D'altra banda, des del PSM-EN assenyalen el cinisme del ministre d'Educació, Ángel Gabilondo, qui ha demanat a les
comunitats autònomes que no retallin els pressuposts destinats a educació. Els mallorquinistes recorden al ministre que l'Estat
és el responsable del mal finançament de les Illes Balears, i que l'espoli fiscal a què ens sotmet el Govern espanyol afecta
greument a totes les àrees que gestiona l'Administració balear, entre elles l'educativa. En aquest sentit, és insultat que l'Estat
encara ens faci tornar doblers dels nostres imposts a través d'una aportació de prop de 200 milions al Fons de Suficiència,
quan som la comunitat autònoma pitjor finançada de l'Estat. Amb 200 milions més cada any el Govern podria millorar
notablement la qualitat dels serveis educatius.

En qualsevol cas, i tot i la conjuntura econòmica actual, el PSM-EN considera que els comptes de la Conselleria d’Educació
no han de sofrir retallades, i fins i tot procurar que es beneficiïn de majors ingressos. Per aconseguir-ho, i mentre l'Estat
continuï maltractant financerament Balears, els nacionalistes defensen la necessitat i la urgència d'aprovar mesures
econòmiques dirigides a incrementar la partida d’ingressos dels comptes de l’Administració autonòmica, a través d’un
augment dels impostos a les rendes més altes (de més de 100.000 €) i l’aplicació d’un impost mediambiental.

Finalment, els nacionalistes consideren inadequat que es pretenguin suprimir les classes de reciclatge de l’Institut de Ciències
de l’Educació, tal i com ha denunciat el sindicat STEI-i. En aquest sentit, els mallorquinistes traslladaran al Pacte la
necessitat de revisar aquesta qüestió de cara a l'acord definitiu sobre els pressuposts.
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El BLOC força un debat urgent al Parlament per rebutjar la
retallada en els descomptes per residents que vol impulsar Blanco
 

La Junta de Portaveus del Parlament ha aprovat avui dimecres, a instància del portaveu del BLOC i secretari general del
PSM-EN, Biel Barceló, modificar l’ordre del dia del plenari del proper dimarts per poder debatre la proposició de llei del
BLOC per rebutjar la retallada en el descompte en el transport aeri per als residents a les Illes Balears. La Junta també ha
decidit que es debatrà la iniciativa que ha presentat el PP en el mateix sentit. Això després que ahir el ministre de Foment,
José Blanco, reiteràs en el Senat, en resposta a una pregunta del senador mallorquinista Pere Sampol, que té la intenció de
reduir l’aportació per als descomptes aeris.

Biel Barceló ha explicat que “és necessària una resposta unànime i urgent del nostre Parlament, que expressi el sentiment i la
preocupació de la societat de les Illes Balears”. Barceló considera “inacceptable” que el Govern espanyol es plantegi retallar
les bonificacions al transport aeri per als residents, ja que els ciutadans de Balears financen amb els seus impostos les grans
infraestructures de transport del continent, com l’AVE, mentre que la insularitat fa que el transport per aire sigui una
necessitat bàsica per al nostre país. El líder del BLOC s’ha mostrat preocupat per la manca de coneixement sobre aquest tema
que va demostrar aquest dimarts el ministre Blanco en la seva intervenció en el Senat.
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Sampol tem que el govern espanyol retalli les subvencions del
transport aeri de Balears
 

  

El senado del PSM-Entesa Nacionalista, Pere Sampol, ha interpel·lat avui al ministre de Foment, José Blanco, sobre l’anunci
de restringir les subvencions al transport aeris per part dels residents de les Balears, Canàries i les Ciutats de Ceuta i Melilla.
Sampol ha lamentat el baix nivell de coneixement del ministre sobre la qüestió i la insistència de la necessitat d’establir un
límit per als bitllets d’avió més cars.

“Estem realment preocupats. Blanco s’equivoca totalment. Primer perquè desconeix la normativa que regula les subvencions.
I a més, si finalment aplica la reducció perjudicarà a tots els ciutadans de les illes”. El senador ha lamentat la demagògia que
ha emprat el ministre a l’hora de recórrer a l’argument que en temps de crisi tots ens hem d’estrènyer el cinturó.  

“No consentirem que es retallin les subvencions tan bàsiques per a les Balears com són les del transport aeri. I menys amb
arguments demagogs i falsos”. Sampol, de fet, ha quedat realment preocupat després de la resposta del ministre de Foment,
qui ha insistit en les tarifes business, les quals no s’inclouen dins els paràmetres de les ajudes. Després que el senador del
PSM-EN l’hagi corregit, Blanco ha reaccionat amb nerviosisme i contundència, i donant a entendre que els ciutadans de les
illes realitzen una actuació fraudulenta en comprar els bitllets més cars per beneficiar-se de les ajudes. Un fet, segons Sampol,
“sense cap ni peus”.

En aquest sentit, el senador nacionalista considera que si l’únic que l’importa al ministre és que un 20% dels passatgers
utilitzi fins el 40% de les subvencions, la mirada ha d’estar centrada en les companyies aèries i no en els ciutadans. “No
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viatgem per caprici i buscant el preu més car. El transport per a l’illa és un servei de primera necessitat”.

Tot i la preocupació, Sampol confia que si es produeix qualsevol reforma en el sistema de subvencions per mor de la crisi no
afecti als ciutadans de les illes.
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Toni Verger: “la reforma de la Platja de Palma s’ha de fer a
escala humana”
 

  
La Federació del PSM-EN de Palma aposta perquè la reforma de la Platja de Palma tingui un enfocament humà que permeti
dur a terme un projecte adequat a les necessitats de la zona i els seus veïnats. Això és, evitar que la zona es transformi en un
gran complex turístic aïllat de la Ciutat, sinó que faci compatibles la tradicional vida de barri amb una reordenació
d’establiments turístics.

En aquest sentit, els nacionalistes consideren que l’actual ampliació del període d’al·legacions i d’exposició pública s’ha
d’aprofitar per minimitzar els aspectes del projecte que pretenen realitzar grans transformacions urbanístiques, com
l’enderrocament de les cases de Can Pastilla o la creació de grans superfícies. El secretari general del PSM-EN de Palma
assegura que “aquest no és el moment de l’urbanisme grandiloqüent sinó d’una transformació a escala humana”.

Canvis que tinguin a veure amb les necessitats dels veïnats que des de fa anys han creat i mantingut el teixit humà i de
barriada. És a dir, l’ampliació d’equipaments de proximitat, la millora de serveis de neteja, l’augment de zones verdes, el
foment del petit comerç, o la protecció dels valors patrimonials. 

En qualsevol, cas el PSM-EN mai s’ha mostrat en contra d’aquest projecte de la reforma de la Platja de Palma, perquè és
conscient de la urgència d’una transformació. Però aquesta s’ha de fer amb coherència i mesura per no destruir els valors que
distingeixen la zona. “S’ha de reprendre la connexió històrica entre Palma i la seva platja, per mantenir l’estructura de
barriada i controlar la saturació turística”. Els nacionalistes valoren la importància de la zona per a la ciutat, i la gran
oportunitat d’inversió que suposa aquest projecte, i que per tant requereix una altra responsabilitat per planificar-la.

La participació és factor important en aquest procés que ara engega però que s’allargarà durant anys fins a la seva
culminació. Per això, el PSM-EN ja està preparant les al·legacions que contemplaran tots els aspectes mencionats, però
sobretot la necessitat de crear mecanismes de participació a llarg termini i de qualitat.
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El BLOC-PSM-Verds presenta una esmena a la llei d'IB3 per
dotar la radiotelevisió d'una plantilla d'informatius pròpia
 

El grup parlamentari del BLOC i PSM-Verds ha registrat avui una esmena al projecte de llei de l'Ens Públic de Radiotelevisió
de les Illes Balears (IB3) per poder dotar la radiotelevisió autonòmica d'una plantilla d'informatius pròpia. L'esmena proposa
una nova redacció de l'article 2.5 de la llei, que quedaria de la següent manera:

"En tot cas, la funció de servei públic comporta que els serveis informatius siguin elaborats per professionals de la informació
que formen part del personal propi de l’Ens i quedin sota la seva responsabilitat. Aquest personal ha d’actuar d’acord amb el
criteri d’independència professional i amb la norma que distingeix i separa, de manera perceptible, la informació de
l’opinió."

Quan es va aprovar el projecte de llei en Consell de Govern, els partits del Pacte varen acordar que aquest punt quedava obert
de cara a la tramitació parlamentària. La redacció actual del projecte de llei permet la continuïtat del model actual
(d'externalització total dels informatius, model introduït pel PP). Des del BLOC consideren que la llei ha de reflectir més
explícitament que els informatius han de ser elaborats per una plantilla d'informatius pròpia, per garantir-ne el servei públic,
la professionalitat i la independència (sense perjudici que també s’hi puguin contractar determinats serveis complementaris o
puntuals a empreses externes).

A més, cal dir que el Govern va pactar amb l'SPIB que durant la tramitació parlamentària els grups que donen suport a
l'Executiu estudiarien la possibilitat de presentar esmenes en el sentit apuntat. 

D’altra banda, el BLOC insta la direcció de l'IB3 a posar en marxa una convocatòria pública per cobrir les places necessàries
per crear una plantilla d'informatius pròpia. Així mateix, la coalició dóna suport a la direcció de l'Ens en la seva intenció de
fer complir la clàusula de subrogació dels treballadors en cas que es convoqui un nou concurs perquè una empresa privada
assumeixi una part del servei. El BLOC subratlla que un model internalitzat suposarà un estalvi significatiu per a l'EPRTVIB,
més necessari que mai en l'actual context de crisi econòmica i contenció pressupostària.
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El PSM-EN afirma que la implantació unilateral de la versió
multilingüe per part d'IB3 romp el consens en matèria lingüística
 

  

El PSM-Entesa Nacionalista ha afirmat avui que la implantació de manera unilateral de la versió multilingüe en les emissions
d'IB3 TV romp el consens en matèria lingüística, ja que va en detriment de l'oferta televisiva global en català. Segons els
mallorquinistes, el director general de l'EPRTVIB, Pere Terrassa, ha incomplit la seva paraula en relació a aquesta qüestió.
Terrassa va assegurar que abans d'introduir les emissions multilingües hi cercaria un consens polític.

Des del PSM-EN sempre s'ha manifestat que la implantació de les emissions multilingües no havia d'anar en detriment de
l'oferta en català, i que també s'havia de produir, de manera paral·lela, en aquelles televisions que emeten en castellà a les
Illes Balears, començant per TVE, que també és una televisió pública. Els nacionalistes consideren que si la resta de
televisions que emeten a Balears no han fet cap passa a favor del multilingüisme, IB3 no s'ha d'avançar perquè això només
anirà en detriment de l'oferta televisiva en llengua catalana.

Per tot això, el PSM-EN demana a Pere Terrassa que ajorni la introducció de les emissions multilingües fins que la resta de
televisions incloguin la possibilitat de rebre les seves emissions en català.
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Pere Sampol viatja amb Joan Carrero per reclamar a l’ONU la
revocació del càrrec del “dictador sanguinari” i president de
Ruanda, Paul Kagame
 

El senador del PSM-Entesa Nacionalista Pere Sampol ha comparegut avui en roda de premsa a Madrid amb el president de la
Fundació s’Olivar, Joan Carrero, tots dos viatjaran aquesta mateixa setmana a Nova York per assistir a la propera cimera de
l’ONU. Una cita que ha de revisar els Objectius de Desenvolupament del Mil·lenni (ODM), fixats l’any 2000, i basats en el
compromís internacional de lluitar contra la pobresa al món, i a la qual hi acudirà el president de Ruanda, Paul Kagame, qui
ha estat nomenat per l’ONU copresident d’aquesta cimera.

Sampol i Carrero acudeixen a la seu de l’ONU en representació de més d’una cinquantena d’ONGs que s’han unit sota la
Plataforma Prou Impunitat a Ruanda, per exigir al secretari general de les Nacions Unides Ban Ki-moon que destitueixi al
president de Ruanda Paul Kagame com a copresident de la cimera ODM. Sampol ha assegurat que “és un escàndol que
mantinguin un dictador sanguinari, i un dels principals responsables de la gran pobresa i la fam al continent Africà, com a
líder d’un projecte que pretén eradicar les desigualtats al món i la pobresa extrema”.

Sampol confia aconseguir amb aquest viatge el ressò mediàtic que de moment estan aturant els grans grups editorials
internacionals. “És lamentable la complicitat existent entre els Estats Units i l’ONU”. Per la seva part, el president de la
Fundació s’Olivar, Joan Carrero ha recordat que el president del govern espanyol, José Luis Rodríguez Zapatero, va anul·lar
el juliol passat una reunió prevista amb Kagame després de la campanya als mitjans de comunicació que va dur a terme la
plataforma.

“Ara, però, tant el president Zapatero com la resta de líders internacionals, inclòs el secretari general de l’ONU, estan negant
l’innegable”. La plataforma Prou Impunitat a Ruanda ha presentat avui durant la compareixença pública informes que
reafirmen les acusacions de genocidi existent contra el president de Ruanda, i que estan en coneixement dels mandataris
internacionals, entre ells l’anterior secretari general de l’ONU, Kofi Annan.

De fet, ja es va filtrar el passat mes d’agost a través del diari francès ‘Le Monde’ un informe de l’Alta Comissionada de
Nacions Unides per als Drets Humans, Navi Pillaym, on s’evidencia que el president ruandès ha comès crims contra la
Humanitat, crims de guerra i genocidi entre els anys 1996 i l’actualitat.

L’agenda d’aquest viatge preveu que el proper dilluns dia 20, quan s’inicia la cimera dels Objectius de Desenvolupament
del Mil·lenni, Pere Sampol i Joan Carrero, en nom de la plataforma duguin a terme actes, demostracions i una roda de premsa
per exigir al president de l’ONU que rectifiqui i retiri del càrrec a Paul Kagame.
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El PSM-EN qualifica d’extorsió que els ajuntaments hagin de
cedir terrenys a l'Estat 
 

Arran de la polèmica sobre la cessió d'uns terrenys municipals per construir els nous jutjats de Manacor, el PSM-Entesa
Nacionalista s'ha pronunciat en contra que els ajuntaments hagin de cedir terrenys a l'Estat per solucionar les mancances de
l'Administració de Justícia i, en general, de les competències estatals.

El diputat nacionalista Antoni Alorda ha criticat el Govern de Rodríguez Zapatero: "l'Administració de Justícia té mancances
vergonyoses, i és competència del Govern de l'Estat. El ministeri de Justícia ha de dur a terme els seus projectes i ha de
resoldre els seus problemes amb els seus propis recursos, sense haver d'escanyar més als ajuntaments". Alorda ha recordat
que "les Illes Balears estam finançant amb escreix les arques estatals, i tant l'Administració autonòmica com els ajuntaments
estan infrafinançats. És inadmissible que, a més, l'Estat pretengui apropiar-se de recursos municipals per exercir les
competències que li corresponen". A més, el diputat adverteix que totes les aportacions que no faci l’Estat rebaixen el càlcul
del cost de la competència i poden ser contraproduents en la negociació de les transferències. De totes maneres, el PSM-EN
evita criticar els batles que, com Pastor, acaben negociant les cessions, n’entenen els motius, però critiquen l’extorsió a què
són sotmesos des de fa anys pels governs de l’Estat, “tant els del PSOE com abans els del PP”. 

El diputat del PSM-EN considera que el PSIB-PSOE s'hauria d'implicar en el cas dels jutjats de Manacor perquè el Govern de
l'Estat assumeixi la seva responsabilitat i resolgui els dèficits de l'Administració de Justícia a la capital de la comarca del
Llevant sense recórrer a recursos municipals. Alorda es fa ressò del lema de la recent campanya del PSOE per apuntar que “ja
que el PSIB braveja d’estar tan unit, estaria bé que la delegació de Govern de l’Estat i els diputats del PSIB a les Corts
Generals estiguessin en sintonia amb les reivindicacions del Govern de les Illes Balears que el PSIB recolza”.
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El PSM-EN de Pollença proposa solucions per ampliar el nombre
d'amarraments del port
 

  

Davant la manca d'amarraments disponibles a les instal·lacions portuàries del Port de Pollença, i la gran llista d'espera per a
poder accedir a un amarrament del port públic, i tenint en compte de manera especial el greu problema ambiental que suposa
la gran quantitat de vaixells ancorat dins la badia en l'estiu, el PSM proposa remodelar la zona portuària per donar solució a
aquest problema.

 

Des del PSM proposam reorganitzar l'aparcament situat al costat del Passeig Saralegui per tal de poder augmentar la làmina
d'aigua. Aquesta zona es va guanyar al mar ja fa anys i la seva excavació parcial permetria allargar els pantalans ja existents.
L'anterior, unit al trasllat de l'actual avarador cap a la zona annexa a la benzinera (ara infrautilitzada) permetria obtenir entorn
de 75 llocs d'amarrament nous.

 

També es podrien alliberar moltes places d'amarrament situant els vaixells "passants" a la zona de l'escullera, en un nou
pantalà flotants. En funció de la llargada que es dones a aquest pantalà podria acollir a més de cent vaixells.

 

El PSM farà aquestes propostes a la Conselleria d'Habitatge i Obres Públiques del Govern Balear, ara que el conseller Jaume
Carbonero ha anunciat la remodelació dels ports de gestió pròpia, com és el cas del port de Pollença.
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El PSM-En de Calvià denuncia que la retallada en els
pressupostos que preveu Carlos Delgado no eliminen la despesa
supèrflua i improductiva
 

  

Davant la immediata confecció dels pressupostos generals municipals de l’any que ve, els nacionalistes proposen que
l’estalvi d’una despesa que és inútil per als interessos generals ha de partir de la reducció del capital destinat al capítol 1 dels
pressupost, més en concret dels diners que serveixen per pagar els sous extraordinaris que cobren la multitud d’assessors i
càrrecs de confiança que estan a disposició de la carrera política del batle de Calvià, tal com es va demostrar en el decurs del
darrer Congrés del Partit Popular. I es concentri en la confecció d’uns pressuposts que siguin útils per afrontar les
conseqüències que provoquen la crisi econòmica i la mala gestió municipal que fa el seu equip de govern.

El candidat a la batlia del PSM-EN de Calvià, Rafel Sedano, considera que “els diners que s’estalviarien amb la
racionalització dels actuals recursos municipals podrien ser invertits en la millora dels serveis públics existents i en la
redacció de nous projectes destinats a enfortir l’economia productiva”. Aquesta racionalització passa per l’eliminació de
càrrecs de confiança, els quals no fan més que duplicar llocs de feina, amb el conseqüent augment innecessari de la plantilla i
el desaprofitament de la vàlua dels treballadors municipals, però també per l’eliminació del contractes d’assistència tècnica
-un subterfugi que només serveix per fomentar el clientelisme polític- i els anomenats càrrecs de lliure designació.

Un exemple de la mala planificació dels serveis municipals i la tudadissa dels recursos humans existents el representa
l’organització interna de la Policia Local de Calvià. Carlos Delgado malbarata recursos perquè incompleix, si més no
parcialment, la legislació específica que correspon a la Policia Local; el Decret 67/2007,de 7 de juny de 2007 i la Llei 
6/2005 de 3 de juny, de coordinació de policies locals de les Illes Balears. En aquest sentit, “no són competència de la
Policia Municipal ni el manteniment sistemàtic de l’ordre públic, ni la investigació del tràfic de drogues, ni fer de vigilants ni
de guies turístics a la finca de Galatzó, ni patrullar en zodiac per la vorera de la mar, ni fer de xofer del batle”, assegura
Sedano. Perquè segons la legislació esmentada, les competències d’una policia municipal són bàsicament vetllar pel
compliment de les ordenances municipals, el trànsit en el casc urbà i la custòdia d’edificis municipals.

Si a la necessitat de reconduir les inversions hi afegim el fet que Calvià és un dels municipis de l’estat amb les taxes
impositives més elevades, i també que durant les dues legislatures en què ha governat el Partit Popular s’ha venut patrimoni
municipal i s’han privatitzat serveis públics, és bo de deduir que l’increment del deute que pateix l’Ajuntament -deute que
impedirà la concertació de nous crèdits amb les entitats financeres- només pot ser a causa de la mala gestió que ha fet l’
actual equip de govern.
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En el moment actual de la temporada, en què els diversos sectors turístics del municipi han constatat públicament la reducció
del marge de beneficis i han manifestat la necessitat de millora dels serveis bàsics, l’equip de govern de Delgado no es pot
excusar en la contenció de la despesa pública perquè, segons Sedano, “ara el que cal és estimular l’economia productiva
local”. Instal·lar-se en el pretext de la necessitat de contenir la despesa púbica, objectiu merament macroeconòmic, no
garanteix el benestar social ni l’estímul que ha de menester la inversió privada.

En el decurs de les properes setmanes el PSM-EN de Calvià presentarà públicament propostes concretes i alternatives al
pressupost que prepara el Partit Popular de Calvià; propostes sobre el que consideren que han de ser uns pressuposts generals
destinats a afrontar la crisi econòmica, a combatre l’estacionalitat turística -més enllà de la pura retòrica política- i que
plantegen com a prioritari la previsió d’una l’oferta turística de qualitat amb l’objectiu de garantir un millor benestar social.
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El PSM-EN va participar en els actes de la Diada Nacional de
Catalunya
 

Una delegació del PSM-Entesa Nacionalista va assistir el passat dissabte dia 11  a la manifestació de la Diada Nacional de
Catalunya. La delegació estava integrada pels secretaris d'organització i de relacions polítiques dels nacionalistes, Xavier
Bacigalupe i Magí Moranta, respectivament. També hi assistiren membres dels Joves d'Esquerra Nacionalista (JEN-PSM),
encapçalats pel secretari general, Lluís Enric Apesteguia.

Amb la participació en els actes de la Diada, els mallorquinistes han volgut expressar la solidaritat del poble de Mallorca amb
les reivindicacions del poble de Catalunya per un major autogovern.

Els representants del PSM-EN també assistiren a la Festa per la Llibertat que organitza Òmnium Cultural, al passeig Lluís
Companys de Barcelona.
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El PSM celebra un any més el desembarcament del rei en Jaume
I a Santa Ponça
 

 

Tots els presents a la capelleta de Santa Ponça van poder gaudir de la intervenció de Rosa Barceló i dels discursos de Nanda Ramon, vicesecretària general
del partit, i Rafel Sedano, candidat del PSM-EN a la batlia de Calvià. Tot per commemorar el desembarcament del rei en Jaume I a la costa de Santa Ponça

l'any 1229, una data històrica que marca la incorporació de Mallorca a l'àmbit polític i cultural català.   

 

 

 

A continuació, podreu accedir al document complet que conté el pregó de Rosa Barceló. 
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'Una enquesta electoral d'última hora'
 

Una enquesta d’UH dóna pistes de per on van els tirs electorals.

El PP es mantén, fins al punt que podria recuperar la majoria absoluta. La ventada d’escàndols no els escambuixa gaire, però
falta avaluar les recents i profundes divergències en la direcció, i com acaba tot. Bauzà vol justificar els canvis en les llistes
com la seva reacció a la corrupció. No cola. Jaume Font és bo avui com a número u del PP al Consell de Mallorca però no ho
és per anar de 25 a una candidatura? Bauzà tria imputats per a la seva executiva, però no en vol a llistes? Mentrestant, el PP (i
el PSOE) vota contra la iniciativa de Sampol de què els jutges puguin suspendre cautelarment els càrrecs públics, diuen que
és "perillosa". Perillosa per a qui?

El PSOE puja. Tot i la caiguda i descrèdit de Zapatero, el PSIB replega el vot progressista. Segons ells diuen, modestos, són
l'únic partit unit i amb lideratge. A l'hora, Blanco diu que baixarà la bonificació als illencs en transport aeri. La mesura
precisa del vot dels diputats que militen en el sois dissant únic partit unit que hi ha a Mallorca i que té un lideratge sòlid, el
d'Antich, un líder que defensa que no es toqui el descompte als residents... Què faran els seus "subordinats" a Madrid?
Aquesta és la unitat i el lideratge que ens resultarien útils. Com ho serien en el finançament i el dèficit fiscal; en tantes
coses...

El PSM (coaligats a Mallorca amb Iniciativa-Verds i a Menorca amb Els Verds), es mantén com a tercera força, enfora dels
dos grans. El nacionalisme progressista i l’ecologisme tenen un espai consolidat, amb potencial, però sense remuntades.

UM baixa significativament, a la frontera, amb un sol diputat. Segons l’enquesta, la resta de partits queden fora de les
institucions.

Les enquestes són enquestes, però ensumen les tendències: el bipartidisme estatal empeny i hi ha pocs, molt pocs espais
polítics amb prou suport popular per entrar al Parlament. Espais que tenen representants ben definits. Tot i que sempre hi ha
qui anuncia tenir la fórmula per arrossegar masses, el mapa polític és caparrut, tret de terratrèmols, que la demoscòpia
detecta, posem l’efervescència que viu Catalunya o si, aquí, l’escorament del PP acabés provocant moviments sísmics.

L’enquesta no avalua l’abstenció, creixent. Decisiva. Naturalment, el poble mana i, en haver acabat, comptarem.
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'Enquestes'
 

Resulta comunament acceptat que les enquestes, entre  d'altres coses, serveixen per indicar les evolucions i les inquietuds de 
l'electorat. La darrera enquesta publicada sobre resultats electorals a  Palma i a les Illes Balears m'ha generat moltes dubtes,
preguntes i  sorpreses.
 
Partírem de vacances amb la sensació generalitzada d'un  considerable augment de l'abstenció arran dels casos de corrupció i
de  la crisi econòmica. No he aconseguit determinar si l'abstenció creix,  fins a quin punt i a quins partits afecta.

A Formentera l'opció d'esquerres denominada COP perd el diputat enfront  de l'AIPF. El problema es que la COP ja no
existeix (des de fa 3 anys) i  a les darreres eleccions es va presentar una coalició denominada  PSOE-Gent per Formentera. A
dia d'avui encara no s'ha decidit si aquesta  coalició es reeditarà o quins serien els candidats, per separat o en  coalició, del
PSOE i de Gent per Formentera. No deixa de ser important  en una enquesta on el PP no fa majoria absoluta i està pendent
d'un  diputat.

A Eivissa l'enquesta dóna un 3% de vots a Eivissa pel Canvi (coaligada  el 2007 amb el PSOE). Resulta però que tothom sap
que ExC no es  reeditarà i que, per tant, està pendent de resoldre's com es configurarà  tot l'espai polític d'esquerres,
nacionalista i ecologista. Què faran  els partits que conformaven l'antiga ExC? Pactaran amb el PSOE? quins  seran els
candidats dels partits?. A la situació d'Eivissa hem d'afegir  la situació interna del PP i com s'ha desautoritzat al seu candidat
 per  part de la seu central de Palma.

A Menorca la situació es manté com als darrers anys (PP 6, PSOE 6 i PSM  1). Curiosament el diputat del PSM si que figura
a l'enquesta publicada a  la versió menorquina del diari però a la mallorquina s'assigna a  Esquerra Unida.
 
A Mallorca UPyD amb un 3% (li manca un dificultós 2% per  arribar a obtenir representació) no mereix el més mínim titular.
Curiosament a la graella de portada li fan el favor de posar el logo amb  un zero patatero. Jo tenia entès que era notícia quan
un partit podia  figurar a la graella de sortida o amb un 0-1 ballant que pogués decantar  la majoria absoluta del PP.

Mentrestant el Bloc per Mallorca hi figura com a tal quan la coalició ja  no serà aquesta. L'enquesta no demana (o no queda ni
poc ni molt clar)  quins són (si es que ho han demanat) els vots d'Entesa per Mallorca,  Esquerra Republicana de Catalunya i
Esquerra Alternativa i  Verda-Esquerra Unida.
 
Sembla, repassant les dades internes de l'enquesta, que  la coalició PSM-Iniciativa-Verds (denominada pel diari BLOC) faria
un 8%  dels vots i 3 diputats i EAiV-EU un 3% sense obtenir representació.  S'assignen els vots d'ERC al BLOC? O es que no
són prou significatius?  Cal recordar que abans de l'estiu ja es va signar i presentar davant els  medis de comunicació la
coalició PSM-Verds-Iniciativa.
 
Crec que haurem d'esperar al desenvolupament de diverses  situacions: la resolució o l'empitjorament de la situació interna
del  PP i d'Unió Mallorquina;  la possible creació de nous partits polítics;  l'elecció dels caps de llista de tots els partits i
coalicions,  l'evolució de la situació econòmica, la configuració definitiva, o no,  de diverses coalicions electorals (A
Mallorca, Eivissa i Formentera)  i,  evidentment, la llarga precampanya electoral que començarà, amb força,  entre octubre i
novembre.
 
Convé recordar que a la passada convocatòria ja hi havia  una papereta específica pels Consells insulars. Ni els vots ni els 
resultats a efectes de conformar governs insulars foren els mateixos,  respecte a la papereta autonòmica, a Mallorca i
Formentera.
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Hi haurà més enquestes i pens que  els resultats  variaran, tanmateix l'enquesta bona serà la dels votants el dia de les 
eleccions. Malgrat tot cal recordar que, fins i tot, les enquestes fetes  durant la jornada electoral no solen coincidir amb els
resultats  finals.

Record una anècdota on algú, es diu el pecat però..., va indicar a una tercera persona "Em  diguerés que l'esquerra no
governaria el 1999, i governaren; que  seguirien governant el 2003, i perderen; i que ho tenien molt complicat  el 2007 i
acabaren per tornar a governar" Idò aixó.
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'Diada de Catalunya 2010 en calent'
 

A continuació podeu llegir l'article d'opinió que Conxa Fortesa ha publicat aquesta setmana, concretament el dia 15 de
setembre, al Diari de Balears sobre la presència del PSM-EN a la Diada a Barcelona: 

Acab d'arribar de la manifestació i escric amb els peus en remull perquè  estic rebentada, i no és la cançó d'Ossifar de la
Porcella i el civil.  Cada any per fidelitat i per convicció em retrob amb els companys del  PSM que acudeixen a la Diada de
Catalunya. Entre el jovent supòs que som  un fòssil de la història, però em tracten molt bé i enguany fins i tot  m'han
encolomat una bandera, m'he assegurat que no fos de les Joventuts  del PSM, ja que haguera estat d'un ridícul històric. Però el
garrot de  la bandera m'ha anat molt bé per fer-la servir de gaiato quan l'artrosi  em menjava la cama. Amb ells sempre m'ho
pas molt devertit. Enguany molt  millor que l'any passat. Hem estat un grup de gent exòtica que hem  hagut de pactar amb no
sé quina gent per trobar un espai. Anàvem per  amunt i per avall plegant i desplegant pancarta. Els xeremiers, genials,  han
tocat des del himne del Barça, passant per la Internacional i Sor  Tomasseta.

No ha faltat la bandera mallorquina amb castellet  inclòs, que ha servit al company Magí Moranta perquè el morat no li  torràs
el clotell al dinar de germanor organitzat per l'Òmnium Cultural,  una fideuà molt bona però davall un sol que torrava el cul a
les  llebres. En Magí ha fet un collage amb l'estelada i la bandera del  castellet que feia mirera i l'ha passejat per tota la
manifestació. Els  mallorquins tenim molt d'èxit a Catalunya. La majoria de catalans antics  hi han anat de viatge de noces o
han fet el servei militar al CIR 14 i  tenen una visió molt romàntica de les "Illes". Avui hi ha hagut una  vertadera fal·lera per
fer-nos fotos. Hem estat vertaderes estrelles.  Servidora fa més de trenta anys que és a Catalunya i coneix bé la gràcia  que
feim als catalans. Ens estimen molt, però la majoria no ens entenen  i ens consideren com a germans petits.

I no parl que no entenguin com xerram. Servidora no ha mudat de parlar i no tenc cap problema.

La  majoria de catalans, i en particular els barcelonins, sobretot, no ho  acabem d'entendre. Parlam un català molt més pur que
ells i encara es  permeten el luxe de corregir-nos. Crec que tots els mallorquins que  vivim a Barcelona hauríem de posar-nos
d'acord i donar lliçons de català  als barcelonins i ensenyar-los a parlar català com pertoca. Crec que és  una tasca a fer.
Fer-los entendre que a Mallorca no es parla un  dialecte del català barceloní, anomenat mallorquí, i que la nostra  llengua és la
catalana com la seva i el barceloní només és una forma  dialectal de la llengua catalana com la nostra, i no de les millors per 
cert. Ni més ni pus.
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